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G.N.V.-BRUS,sEL 

BTJEENKOMST RADEN 
(173e E,}j.G. 
GEHOUDEN OP 2{) EF 

111 . GEMEENSCHAPPEL IJKE MARKT. 

u i\ H I n- Hl Q fT" r, 
V __ 1' "~..I. J J ~ ..... I..~"; 
1 0 3 ( EUilA lOl!.:) 
27 ·JULI 1965. 

1 . Goedkeuring voorloi,ige agenda (d'Jk. 955/65) . 

Nadat de voorzitter (F~nfani) de plen~ire zitting ~ad ge 
opend , stelde hij voor dat de Raad "en'st in beperkte sar::.e::--~
s t elling zou vergaderen . Alà.u~ gescLiedde. In dat "V:ad",r s"ü31d.e 
hij eerst de vraag of behoefte werd gevoeld aan eeG alg8noen 
debat voordat de norr:1ale wGrkzaamheden zouden worden voortge 
zet . De heer Spaak mGende dat dit inderdaad :lodtg was: ~-:1en 
moe t weten wat men kan doen en wat ds zin is van wat men doet . 
Hi j a chtte het niet redel:'_jk te doen alsof een normale situatie 
bestaat . Eigenli jk was 1':.i j' tegen een vergac12ring ':ran de Raari 
op. di togenblik. \:Vaar de meerderheid daar anders over dacht? 
heeft hi j vvel in de vergadering vlillen vers cl:,~i j ner: ~ rnaar het 
leek hem. absoluut nOJdzakelijk het nu eens te zijn o~v~er de 
r egels en de beperkingen? welke thans voor de Raad gelden . De 
openbar e mening zal vragen stellen naar de z i n van de vergade.
ring en of er gestemd j_s . Na lange overweging en "dans un 
espr i t de c onciliation" meende spreker~ dat de Raad w'el kan 
bi jeenkomen en ook kan beraadslagen. De vraag of er ges-ceEld 
kan worden , zelfs over de agenda, zou hij open willen laten . 
De voorzit t er heeft echter het recht een agenda voor te stel
len en men kan die stilzwijgend volgen . Voor formele besluiten 
kan men in deze vergadering zi j n toevlucht ne1':len tot de e.chrif
telijke procedure . Hij wild8 niet ui-cslui ten di:1t men ook eer: 
volgende vergadering nog wel op deze basis zou kunnen beginr:en: 
maar achtte het toch wel noodzakelijk dat men dan over de 
juridische situatie en haar implicaties tot klaarheid zou korneL. 

De heer Schroeder stelde dat iedereen wol zou wensen? dat de 
lege stoel zo gauw lIlogelijk weer bezet zou v/orden en alles zou 
willen doen om dat te vergemakkelijken . We h8bben pchter. z\' 
zei hij 9 ook de verplichting de Gemeenschap L' stand te hou.d8n. 
en dat niet alleen als regeringen) maar 001:: 3.:1.8 leden van de 
R~ad . De huidige posi tie van dE: Raad kan 1,:ei1 ~!oli ti ek er.. juri
dlsch beschouwen. De juridische aspecten had de Bondsrepubliek 
nog niet volledig onderzocht; de politie~:c zij r ecl-:ter dlüdelijk: 
er moet worden voortgegaan. De naderE: nde vJ,c.:-..ntj e maakt JlL t 
m?~elijk thans nog niet alle puntj8s op de i t~ zattan. Ool~ 
hlJ me ende e ehter dat de Haad in elk c'S'cv'),l kan b:l. j ecnkolllcn \::1:1 
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beraadslagen. 'ffat b::sluit3 11 betreft: ~'Jc'11éT ddc1.I'~U:. e-::_ pri.~~:"
piële beslissing te nemen, zou meL thc:t~.:: ('.IJ sc :"C':" +'~eli: _:e ... r;:.
cedure kunnen gebruiken . 

De heer Luns kon zich zeer wel ~ij ie hC0r 3chroeder ar~2l~:"
ten . Het was nodig de vurgaderingdoor te 1~t8~ gaaG; ;de eTST 
het verloop van voorafgaande v0rgadGri~~en )~tevreden i5; ~a~ 
wel wegblijven, maar dat mag ie Raévl niet "(r.l'11ind8re~1 "bi,jeeL 
te komen . Trouwens, de Franse n hebben Iq ten 'dc;t8L iat ze "r o-;..r 
Ie moment" niet aan de Raadsvwrkzaar,lh,jden dselner:en; . ,eL- zou 
dat misschien ook als passieve deelneming k'Ànnen zisn. In elk 
geval moet alles gedaan worden om de centinuit'eit te 7erzekere~_ 
en het tot nu toe bereikte te handhaven. Voorts leiSele spre~e:r 
er de nadruk op da-~ het cor'lmunautaire karakter van het 0 rer'lêg 
over Gemeenschapszaken gehandhaa:t:d noet blijver.:. . 

De heer Werner stelde dat voor. Luxemburg ds zorg voor de 
"continui té de:: la construction comrnunautaire If en de tlpermar~eLce 
des institutions" op de voorgrond stond . Men kan echter niet 
doen of alles normaal is. Hij erkende het recht) c.q . de plict~ 
van de president de Raad in vergadorinb bij....:en te roepen en eer:. 
agenda vast .te stellen met al die punten, die noodzakelijker
wijs beslist moeten worden om de continuiteit de handhaven. ~Q r 
het formele besluit is de schriftelijke procedclre in dle geYal
len mogelijk . Punt 2 van de agenda vond hij echter in dit kader 
misplaatst, een materieel gesprek was nu niet mogelijki hij 
wilde alleen de verder te volgen procedure met betrekking tot 
het landbouwfinancieringsprobleem bespreken. 

De heer Ferrari Agradi erkende dat de situatie delicaat was 
en 'voorzichtig handelen verei3te. De plicht tegenover de Ge 
meenschap eiste echter dat men bijeenkwam . Hij volgde de proce 
dureregels van de heren Spaak 9 Schroeder en Luns, en aanvaardde 
de schriftelijke procedure li sans préjudice". 

De heer Hallstein meende dat de juridische vraagstukken niet 
de meest dringende "varen; zj j zouden mi sschien zelfs eer tot 
uitbreiding dan tot het blussen van de brand 1 die in het Geneen
schapsgebouw was uitgebroken, kunnen bijdra~en. Ook deed het 
er niet toe wie de brand veroorzaakt mocht hebbeno De Commissie 
achtte het bijeenkomen van de Raad rechtsg8ldig en het toepassen 
van de schriftelijke procedure een practische noodoplossing 
zonder dat ze een precedent kon zijn. . 

De voorzitter, die nog eens toelichtte waarom hij het ZlJn 
plicht had geacht de vergadering, die op 30 juni als de volgende 
normale Raadszitting wErd beschouwd ) uit te sc1 lrijven, conclu
deerde dat men het dus, zij het met ver s chill\:lnde nuances~ 2ens 
was over de volgende Dunten: 

J. 
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1. De Raad kan bij~Gn~ero~pen wcrd~n. 
2. De Raad kan beraadslagen. 
3. De afwezigheid van een lid brcng~ ~chter ie nJ0~zaak . S~ 

voorzichtig te proceJeren, zond..:;:r .... '- c)ccinv.···ï:;si ~ -.rs..n 'is 
Gemeenschap in gevaar te brengsn. 

4 . Het is daarom jn dit staJil.lL niet GPIÎ1'~JUl..,...n 'le Jvr,S=-~=-9 
van de Raad verder jur~disch tE: defiLi.ër',;i": . 

5 . Men zal daarom ook in deze verga.dering 2'"-;e,r:; .ir~g€-n -,-c::r
mi j den en voor de te n8Illen be slui t::?n UC 3(; 'lrifttó;1:' ~:~e 
procedure volgen. 

De heer Spaak kon zich met name met 1) 2 <Jn 5 vE:ren::'g3n . 3i~ 
keerde zi ch echter tegen de opveittinG ,ran tie [-lesr Lun2 ä.a~ b=-~ 
zgn . pas:s1 eve deelneming besl'.:ü 'ten :";1og€-lj,jk z01.1der.l. sij:s. e'c 001: 
tegen de suggestie dat hij de zaken than~ bui~en de GeQeeLSC~a~ 
zou willen behandelen? hij had juist al"cijd gêZ8,~:J, d,2l,t de Cor:...
missie met nieuwe voorstellen moest kOL~n! Hij had ook nooit 
beweerd dat de Raad niet k6n vargadoren, nB~r alleen dat hij 
het niet verstandig vond nu bijeen te komen? zonder dat ~en de 
situatie én politiek én juridi3ch voll~dig had docrbcdacht . 

De heer Luns merkte nog op dat de heer Spaak heu verkeerd 
begrepen had; hij had slechts bepaalde overwGgingen ten beste 
gegeven? maar geenssins een definitief standpunt ingenor::,er .... 

De voorzitter bevestigde nogmaals zlJn conclusies en ging 
daarmee over naar punt 2 . ' 

2 . Voorstellen van de Cownissie betreffende de financiering 
van de gemeenschappelijke landbouwpolitiek~ de eigen midde 
len van de Gemeenschap en de vers'cerking van de parlémen-:-_ 
taire bevoegdheden~ 

De voorzitter stelde voor de overwegingen y die de Cormnissie 
tot haar memorandum hadden geleid, aan te horer2.) daarover van 
gedachten te wisselen en 'vervolgens te bespreken yat er verder 
met het memorandum Lloest gebeuren. 

De heer Hallsteinstelde dat het memorandull' gei~n formele 
voorstellen bevatte. Gedeeltelijk zijn die er al, 0f ze zullen 
nog worden ingediend. Materieel bevat het memorand1.u1 de gevolg
trekkingen, welke d(~ Cormni ssie uit deb..:.:spr,:;k:lngGl1 der twee 
vorige. Raadsvergaderingen meende +'e kunnen mah'8rl_ Dezl? hebben 
ertoe bijgedragen op vl;]rschil18nde punt8n dl' ~7r~11~en van het 
mogelijke te vel'duidelijken. Met name op he+ runt van de pé'T
lementaire bevoegdheden was de discussL; l;chte:~:7 verre van vol
tooid, vandadr dat de Commissie tel' zake nlt"'ts nicwTyR te berde 
heeft gebracht. Het memorandum bevat dus (nog; geen echte 
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package-deal, maar d~ '·jOf111"issi8 
zich hadden ontwikkeld, niet tE: 
mogelijk zou zlJn . 

t.oopt j VC)rZ07~.2 ie i~...:cJ.. 
ver TIidg~c~d~r_ t6 Leb~=~ 

Vervolgens lichtte de heer Hal12tE:i~ de .rie .~: behaniLld~ 
aspecten der vraRgstukken toe: v.c~ j zoed:::>r ~ -verr::e'~r, :::'rk:..ncis
ring en eigen middelen. Zijn uitee~zE:tting zql ~1:8dig i~ e~~ 
dokument worden verspreid, waarnaar ""Ter lezec ,og::. ~/)::c'ler.l. ' 

De leden van de Raad, die zonder uitzJndering ""Terkl~urdeL 
het memorandum een bruikbare basis VOJr vcrd~re discussie ~E 
beschouwen, stelden vervolgens een aantal voorlol=ige T.cagsr.. 
over de inhoud van het memorandum, '.7aarv·::m hier d8 701g2cde 
met de antwoorden van COl!lILi 88ie - zi jde ·,-vorder. verTIelj : 

Duitsland / Nederland. 

(1) V. Is naar de mening van de Cornmissie de voltooiing -.-an de 
douane - unie afha,nkel:-Ljk van de volledige 6/6 financie 
ring vanaf 1.7.1967? 

A. Neen. Toen de heer Biesheuvel erop wees da~ ~i~ dan eeL 
nieuw element was, stelde de heer Hallstein dat het 
punt nog eens overwogen zou Loeten worden . 

Nederland . 
(2) V. De Commissie stelt handhaving van het besluit, voor 

granen vanaf 1.7.1967 volledig gemeenschappelijk te 
financieren, afhankelijk van beslissingen o\rer markt 
organisatie groenten, fruit en vetten . Komt men 'laar
mee niet terug op resolutie val} 15.12.1.964? 

.. A.-

België. 

(3) V. 

A. 

Neen, dat be sTüi t -v'örmt één gehee16 

Waarom vvorden gevolgen van al dan niet beslissen over 
marktorganisatie groenten en fruit en vetten niet op 
één lijn gesteld met, beslissing over suiker? 
Dat is in resolutie van 15.12 . 1964 niet voorzien~ 

Duitsland. 

(4) V. Waarom wordt na Î.7 . 1J67 financiering (voor granen
t 

etc. '\ 
nog voorzien op basis van het netto-principe~ hoewel de 
gemeenschappelijke landbouwrnarkt clan voltooid is? 

A. Dat is het logische gevolg van het feit
1 

dat de heffin
gen nog tot 197C in de staatskas blijyen vloe-iet. 
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Bel gië / Italië . 

( 5) V . Welke zullen do "critè:rE-s d'éligibil;"t(1I 
zijn? Moeten die onverandjrd ~eh .~d~~ai1 

A. Daar over moet nog wordec n&g~l~c~t . 

Duit s l a nd / nederland . 

( 6 ) V. 

A. 

Waar om baseert de COElEtissie zicL. ~TOor d2 bijd::c·ages=-3u.
tel ( t en dele) op de nE:tto - invo.::r",m 1963/64? 
Het zijn de laatste cijfers die bekend zijn . l:.ndere 
bas i s (b . v . 1964/65) is niet principieel ~itgE:alot8n; 
het lijkt ~chtor nodig een ~ras~c basis te ~cne~ , op1a~ 
men weet waaraan men toe is . 

Duitsland .. 
(7 ) V. Wat gaan de voorstellen van de Corm!1l saie inzake de 

social e en regionale politiek kosten? 
A. Dat is moeilijk vooruit te zien; hangt van de initia

t i e ven der Lidstaten en de te aanvaarden bij1rage 
criteria af . 

Voort s we r den van verschillende zijden nog eer: aantal opmer
kingen gemaakt . 

Dui tsl and onde r streepte het belang dat aan een evenwichtige 
ont wi kkeli ng van de gemeenschappelijke markt Ylordt gehecht er: 
he ri nne r de aan de bekende wens over de melkprijs zo spoedig 
mogelij k t e beslissen . 

Be l gië had het consumptiemelk- vraagstuk in het werkprogr amma 
gemi s t , en ook een regeling voor de restituties , te geven bij 
de expo r t van de "produits en deuxième transfornation". 

Nederland wees op de noodzaal:: 001;: tijdig een zetmeelbeleid 
te ontwikkelen~ herinnerde aan de opvatting dat een gunstige 
afl oop van de Kennedy- ronde voorwaarde is voor de laatste 
stappen naar een douane - unie per 1 . 7 . 1967, vroeg naar het 
verband tussen het restitutie-beleid en de gemeenschappelijke 
handelspolitiek (zonder daarop ant'vvoord te krijgen) en merkte 
op , dat het memorandum van de Co'tmnissie wel ecn belangrijk 
pol itiek nuance-verschil leek te vertonen met haar oorspron
kelijke voorstellen. Tenslotte wees Nederland, evenals België~ 
op de minder gunstige financiële sleutel voor beide landen . 

Italië meende dat de suggesties van de Commissie nog wel erg 
ver verwijderd waren v~n de voorstellen, die Italië in do Raad 
van 28/30 juni had geddan . Het miste met name een revisie 
cl ausule voor de financiering voor het geval de uitkomsten 
geheel anders zouden uitvallen dan de prognoses, en wees 
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voorts op het ontbr·"l:c:n var: concrete vo,,- ·.'st ~ll _r~ ·'Qcr 
s tructuurpolitiek h~t b.tr'ekking to~ de la~~~c~'·· . 

,.. ;:..,.... - .' 

Luxemburg had geen b,i. j zondere QP .. E.rhingcn. ::Jc ~8 ~r ,.E.rLt- r 
wierp echter wel de sug,;Gstie op Jf het rl~E:.t vaL b_l.s.r.g Z:"J. 

kunnen zijn de datum van b.v. 1.11.~!)6'5 G.ê-'-' -te nerleL 8.1s he""" 
ti j dstip waarop nu over ele 11Ple '!la ter.Le v~;,n iJ ero:-cdeLing EO', 2'.: 
moest wo rde n beslj.st, Hij meende d3.t d-i_t FraL:krijl: wellicht 
meer vertrouwen zou geven en ertoe zou bijdragen dit :~Li ~e 
bewegen weer aan het ovvrleg dee] te n~uen . Hij b8~oelde }~er
mee echter niet de problemen van financiering en andere te 
scheiden. 

In de loop van de discussie werd verder wel verstaaL, ds~ de 
voorzitter de Rdad opnieuw bijeen zou roepen voor 7 er:. 0 okto
ber a.s., dat de COIDInissie haar yüeI'lorandur,. aan het einde; 78.L 

de vergadering aan Ia pGrs zou verstrekken (het Vlas al mooi 
dat het enige dagen geheim had kUllnen blijven) en dat de PerE.a
nent VertegenwooI'dlgers in september de discussies zouden her
vatten~ teneinde zo goed mogell.jk de Raad voor te b€.reiden. 
Ee n suggestie van Minister Luns de Fransen 'uitdrukkelijk "tie 
verzoeke n aan de besprekingen in het Comité van Permanent Ver
tegenwoordigers over di t me nLOranduni mee te doer";1 vond geen 
wee rklank : de uitnodigingen voor vergaderingen worder. imrüGrs 
álle aan Frankrijk gestuurd . 

Tenslotte zij vermeld dat van Nederlandse zijde erop werd ge
wezen, dat v66r 30 september een aantal besluiten door de Raad 
zullen moeten worden genomen voor het vierde kwartaal 1965 met 
betrekking tot de bestaande marktorganisatles . Het Speciaal 
Comité Landbouw zal zich daarmee op 8/9 september op grond van 
voorstellen van de Commissie bezj.ghouden 0 De Permanent Ver
tegenwoQfdigers zullen onderzeeken of wellicht een ~aadszitting 
van landbouwministers nodig zal zijn of dat een andere proce 
dure gevolgd kan \liIol"d8n om tijdig tot formele besluiten te 
komen . 

3 . G.A.T.T .; stand van zaken Kennedy-~onde. 

De heer Rey begon zijn gebruikelijke progress-report me~ een 
opmerking van algel~ne aard over de derde landen-betrekkingen 
van de Gemeenschap tijdens de thans ontstane crisis. De Corunis 
~ie is enerzijds van mening dat d~ crisis niet moet worder ver
zwaa'rd , door haar ook tot het gebied van de betrekkingen net 
derde landen uit te breiden, en geIt10ft anderzijds dat zij, als 
onderhandelaar van de Ge 1eenschap op basis van richtli.inen van 
de Raad, sle.chts op verzoek van dt7. Raad en niet op wens van 
een of I!1eer Lidstaten de G.oor haar gevoerde ondorhdndelingen 
kan onderbreken. Zij is dus v~n plan hadr werkzaamhedau billnen 
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het kader VCLn de hJst·J.2,nde ric:Ltlj. ~r~en 700r+:' 1)8 ze-:lJ:::r_. ';-'3::""J..,=
kig aldus de heer Bey, i2 gebleken dat 00 ~ UE: tr.acc: ó...f':ez:'-ç. 
Fra~se delegatie deze opv8.tting jui +:, 8.cht 1 GO~: y'ut be-<:;:r'el:.:':""".:; 
tot de Kennedy~ronde . 

Ten aanzien V8n de stand van zake~ vun as Yennedy- ronde ze_f 
kan ges t el d worden, dat de Commissie no~ r,da.nder~ zal kJ,r.:.EeL 
do orwerken zonder nadere richtlijnen 7an rle Baad, LIet ::--.8.L1S ter. 
aanzien van het dispariteiten- en exceptie-problee~ eE in he~ 
bijzonder in het kader van zgn . Europese clausule . Na L07e~ber 
zal e chte r wel een nadere uitspraak ra~ de Raad nodig zijn . 

Ten aanzien van de landbouw kunnen in de granenonderhandeling 
en de confrontatie der bestaande landbouwpolitieke syste~en de 
we r kzaamheden nog enige tijd worden voortgezet . Dit geldt nie~ 
voor de aanbiedingen 7 '"mIke per 16 september moeten vl·orden ge 
daan en waarvan de Raad besli~t heeft (in zijn zitlJing van ? 
maar t) dat hijzelf deze aanbiedinger. wenst 'Tast te stellen in 
het l i cht van de ervaringen in Genève en de voortgang van de 
to tstandkoming van de gemeenschappelijke landbouwpo ~ itlek . In 
het aan de Raad overlegde dokuwent NCG(65)30 final van ?2 juli 
geeft de Commissie aan wat haars inziens op dit mOTIent reeds 
zou kunnen wordenbaslot9n inzake ds a~nbi2dingen per 16 sep
tember. Deze zouden Liet name t~n aanzien van zekere -van granen 
afgeleide produkten mogelijk zijn . Of dit ~lloet gebeuren, is 
een kwestie van opportuniteit . Men kan enerzijds stellen dat 
iedere aanbieding, h08 partieel ook, een vooruitgang in de 
Kenne~y-ronde betekent . Anderzijds echter kan een par~iäle 
aanb i eding de zaken cornpliceren en onevenwichtigheid medebren
gen, wat vooral voor b8paalde l i dstaten moeilijk te accepteren 
zou zijn . De Commissie heeft nog geen beslissing genomen, doch 
mocht zij partiële aanbiedingen alsnog wenselijk achten, dan 
zal zij tijdig, schriftelijk, voorstellen aan de Raad doen . 

De heer.Rey maakte tenslotte nog twee al-:;emene opmerkingen . 
Ten eerste stelde hij dat men over het verloop van de Kennedy
ronde op zichzelf niet pessim.istisch moet zijn . De bespreking8n 
zijn moeizaam en het vergt allemaal veel tijd? maar anderzijds 
word~n toch vele technische problemen duidelijker en groeit er 
begrlp voor elkanders stellingen . 

~n d3 tweede plaats herinnerde. de heer Rey inzake de afwezig
held van Frankrijk? welke voor de werkzaalllheden van de Kennedy
ronde 'to ch wel :zeer lastig iS 1 aan zijn Liededeling aan de leden 
van het Comi té 111? dat hi j zich v00:cstelde er bi j de competente 
Fra~se autoriteiten op aan te dringen terug te keren in die 
C?nll t~ I s, waarin de Lidstaten de COIDJjÜf3S:Le bij haa.r onderhande 
llng ln de eLe of andere vorlD ter zijde staan. 
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Nadat de voorzitter had 7erkla~rd ~.t je Paai 7~L te. f~~
lij k gedeelte van het versla!; van. eh:- ü88r ~-y ~E;._rJ.i3 nb.r:: ee 

dat men in september verder zou ZJ... -:n, dt,:;l';'- ê~é..&'-~S2eCre~' 2~
Lahr dat hi j toch gewoonte ge trou';, een ..,0',: ~ r'..:: l' A~82pr J.r::he 1\ 

over de inhoud,.van de K8nnedy-ronde ./en:: +8. T/:8 t; 'le f_t-6r J.8y 
was hij van mening dat het in de Kenned./- r'ondc ter~ aar~z~eL -rL 
met name de industrie niet slecht ~a8t. El nordt ec~t6r t~7..::e: 
tijd verloren en gezien ds Tr&de ~:~~nsiol Ac~ slec~t3 ~eper~-e 
tijd gel dig is, :i.,s dat zeer riskant. Hi.) hsrLlnE:r1e 078r'~~e~Q 
aan het belang , dat de Bond sre l)'.À.bliek he cht aan de toepassi:r~g 
van de zgn. Europa-clausule en Oll.aSr3treepte je:: Duitse stelllLg 
dat de gemiddelde uiteindelijke verla<..?;ing bij 18 par :JiGle 
excepties 25 % moet zijn . 

Hi j dankte vei'volgens de COJnmi ssie vo or GE' ij geheiDe verslag 
over het landbouw-gedeelte van de besprekj. ngen lr.c Genève . Hoe 
we l hi j geneigd was de COllli:J.i ssie - beoordeling te volgen 7 }:or: 
hij zich toch niet aan de indrul-:: onttrGkken dat; de Comrnissie 
in de Kennedy-ronde vele zwarte schapen: enkele gri~ze schapen 
en slechts één wit schaap ziet, t . w. de GeTIleenschap. Van zijn 
handelspolitieke vrienden krijgt do besr Lahr echter wel eens 
een ande r e indruk 0 Ook de neutrale directeur-generaal '"fan het 
G~A.T.T. heeft klachten over de E.E.G . Enerzijds zou de. E.E.G. 
een moeilijke onderhandelingspartner zijn, ~!egc~s onvoldoende 
permanente verteg?nvvoordiging in Geneve, Anderzi j ds is de 
E.E. G. ten aanzien van haar principieel ju~ste stellingen 
inzake steunbedrag- methode en reciprociteit te doctr-inair en 
absoluüt • Deze mening van de heer Wyndhau \?lhi te deelt Dui ts 
l and met name ten aanzien van het oerste punt . Naar Duits 
inzicht zal in Genève een permanente vertegenvvoordiging van 
de Commissie moeten komen en hiert0e zal het apparaat van het 
desbetreffende directoraat- generaal van de Commissie (Buiten
landse Betrekkingen) kwantitatief moeten worden versterkt . 

,Duit sland w; 1 gaarne alles doen om zo spoedig mogeli~k 
nadere aanbiedingen in het G.A,T.T, te realiseren . Daartoe zou 
de COlllinissie de 'laatste paragrafen van haar g,3heime dokument 
nader moeten uitwerken. Duitsland juicht toe dat de heer Rey 
zal trachten ook de Fransen opnieuw aan l}ct overleg te doen 
deelnemen . Tenslotte wenst de Bondsrepubliek eveneens de 
algemene discussie over de Kennedy- ronde in de Raad, waarom 
Minister Den Dyl gevraagd heeft . Een dergelijke discussie 
moet echter reeds in de oktoberzi-tting worden geënt:ameerd . 

De heer Ferlesch herinnerd~ naIDens de Italiaanse delegatie 
aan de noodzaak, vvelke door de Raad op 2 ,naart vlaS erkend om 
v~rde:e aanbiedingen in de Kennedy-ronde een globaal en even
Wlch~lg.karakter te geven? weshalve de w2g van de par-tiële 
aanbledlngen per 16 septGrnber voor Italië niet bijzonder 
aantrekkelijk is . 



- 9-

Als voorzitter van ~et S~Jeciadl aomi~é ~1~ Lcrir~er'e ' ~~ e 
heer Rey eraan y dat dit Carni té eVGn cuel..: cOll+acter~ .e~ :=':::-·s.rd::: 
rijk over :r~et wt.-deroL. dEelnemen aan de,;r:orkzvamheden 72.t: }-_~
Oomi té liever in hJ.nden van zi j"(1 voorzi ttcr ~:'e-1;. 

Staa t ssecre taris De Block acL -vte he t herst,::-l van, he t COfl""G '3.C
met de thans ontbrekEmde Lidstaat 88n aJ óeLt.-ne "[;oli tieke aac
ge l egenheid, welke uitera.ard ~oor . ieder,torr~in~ijzo~d~re 
te6hnische aspecten vertoont . Gezlcn h8~ dellcd~e pollt~eke 
kar akter van dergelijke d6marchcs ~iunst Nederland 1ez8 ge~re: 
voor te behouden aat:. de v)orz:' tter Vr..l.T::. de Raa.d Z3:':' ve . linis""Ger 
Fayat begreep deze ITederJandae bekorune~nis? loch ~eeLde dat 
aangezien ook het OOhÜ tó î 11 onder Ital i éc.ans~ leidiD.r,$ staat, 
ook dit Oomité de co~tacten zou kunnen leggen . 

De heer Rey antwoordde or drie punten: 
Ten aanzien van da vertegenwoordiging v~n de Co~rrissie in 
,Genève wees hij op de absolute noodzaak om de C::lD1YDissie zowe: 
bij de onderhand c:ling in Genève als bij de besluitvorming in 
Brussel door dezelfde personen (heren Hijzen en R~b0t~ te doee 
vertegenwoordigen . De COl[]1ï1issLe heeft echter begrip voor de 
psychologische en practiE.~he pr0blemen, welke de huidige situ
a ti e voor de )artners in ~enè,'e oplev8rt en zal de Haad in 
september op de hoogt:; st0l1eL van de dj.SljOsi ties, 'selkc zij 
denkt te treff9n om een l!lee r permanente vertegenwoordiging -ran 
de Gemeenschap in Genève Jlloge l~_jk te maken. 

Ten aanzien van de door Duitsland en Nederland gewenste alge 
mene di scussie over de Kennedy--·ronde i s ui teraard de Commi ssie 
op ieder moment bere::i..d aan dit werk he'c hare bij tG dragen . 
Objectief gesproken meet men zich echter afvragen of niet eerst 
na verdere werkzaamheden van de verschillende bilaterale en 
multilaterale groepen in Genève de tijd voor meer concrete 
Raadsdiscussies is gekomen . De heer Rey verwacht dit medi 
december, doch uiteraard slui t dit een ,'Ses'prek op vroegere 
datum niet uit . 

Wat betreft de pogingen om FrankTljk weel' te: doan deelnel:1en 
aan de vlferkzaamheden :inzake de bui tenldndse betrekkingen, wees 
de heer Rey de heer Ferlesch e2:'op Jat de Comnissie niet alleen 
met de Kennedy- ronde te loaken heeft, doch ook met andere onder
handelingen. Aan het SpE.ciaal Corni.té 111 kan men di t dns niet 
opdragen, hoewel natuurlijk de Conwlisste all\~s steeds in nauw 
overleg met di t Coml té doet voorzover het le I(,mnedy-onderhan
delingen betreft. Het probleem voor de O,)l[Ii,ü s:::iie is hoe zij 
haar onderhandelingstaak ka~ VO()~.'tzett\:;r.. i.r.l voortdl..U'end con
tact met de ve:ctege"'1woorJigers V::l"'1 alle> Lidstaten. Di t te be 
vorderen, is d~ taak van de COT{lIüis::de, W,.1t Nl~cl(;rl,1.nà aan de 
heer Fanfani vraabt, is iet.::; andf)rs en ga,[ t poli t:Lek veel 
verder. 
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Nadat de heer Lahr l1ac1 gE:ïn8i.:;t~~8r 4 ') 'C _ :1_ ~.-,:;LC. ::.. ; --in oktober en de noodzaak zich tot _v t J.~ <- r tE:. .:.. ""L - ~ :. 

ÓlJ.l :i.~eeds in september glob':lle ~an1:i..:;d':"L~~r; =_ ..... L -.ct ~ ... =. ~. 
doen stelde voorzitter FJ.nt .l.rü '1:lt E:-(; 0~n: tv __ l:; . .c..::;.L .... :... "A.~ 
sie in oktober door het Corni té V~lC ?cr Dl J.t fsr-ve;;I..--:. OOy· .... .:.. "_r 
zou worden voorbereid . hij vGrkla:c.rdé va J .;;r L -.; --.ij z:'c _ Ó1=-
voorzi tter van de RaaJ Q8voe~d acl1-t a-; ll; -lu_"'jtil;~ cOC'C&C-: s-
het Franse lid var de Radd te lCb_:;r.;;r~ ~: rlL. .11i,jz~ Ó:[.L [.tC:, -~ ::1_ 
stip die hem nuttig voorkomen . 

4 . E oEoG; - Nigeria. 

-Commissaris Rochereau dt;;ed in zlJn Lrtord81ing 7Gr::,1&g 'le-:er. 
dat de onderhandelingL.n, g0voerd o~ baaiE CL ;ehae: g3ho~j~L 
binnen het kader V3.1'1 de Vdn de Haal ve:.:l:::rs..:.ar. ~_.éinda;JaL7 or. ~ 
juli j . 1. waren afgesloten. Hi j verW8es da lrbi j Laar het ::"!"':.-=--::'_ 
dels gedi stri bueerde rapport van de Comilci ssie (dol: _ S /6~ 2/f) 5 • 
waaraan als bijlage was {;-ehecht >.:;~lJ ool~ door de lTió eria2.nse 
delegatie goedgekeurde samenvatting van het geheel der ond2r
handeli ngen • . 

" Er waren nog enkele minder bela~gr~jke ~unten, ~iaarover de 
Raad zich nog zou habben uit te 9preken. Deze punten

j 
zoals 

samengevat op blz . 12 van bovunbl..-doeld rd2yort van de Co~~is 
sie, betroffen de wederzijdse verbetering van h2t aanbod; eeL 
intentie- verklari ng van de EoE. G 0 met betrckl::ing tot de be 
l angen van Nigeria bij een verdere ontwikkeling van het geneer..-

'schappelijk landbouwbeleid (oliën eE vetten) 8n tenslotte del, 
al of niet opnerllen van een bepalin.:; anal Gag aan art . 37, par. ~ 
van de Jaoundé Conventie (regiE10 van invest8ringen en lopende 
betalingen ex kapitaalverkeer juncto een verklaring betreffende 
privé - investeringen uit de EoE.G.) . 

Gezien de int8rventie die de Verenigd8 Staten reeds .er:ige 
tijd geleden hebben ondernomen, g~volgd door de recente Britse 
stap, waarin beide landen hun bezwaren t8gcn ooh preferGnti~le 
regeling met Nigeria tot uitdrukkin~ brachten, neende de heer 
Rochereau niet dat Nigeria zou ingaan op de aanbodsverbetering 
_( die immers van dat land de toezegging zou i:-lO(; ten Jüeobrengen 
V.3.n een verhoging der preferentiële marge voor dIJ bekende 26 
produk~en tot minimaal 5 %) . . 

De andere twee punten zouden geen 1'108ili jl;;:hed(;l1 op13veren . 

Het was uiieraard aan de Raad om Qit te maken op welke \~j~G 
het rapport en het daaraan geh8chte reswné zouden worden bestude"erd . 
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De Comrnissie zal - aldus be aloo-l; Rochereau - +hans 07Cr€aan 
tot rediaeren van conventie - teksten, z~lkR op basis van het 
meergeno~md re sumé ~ die zi j zich voorstelt - na o-rerldg met·:is 
observateurs - aan de Nigerianen na de -rclgendc Ra&dazittin€ 
op 7 en 8 oktober voor te leggen . 

Ngdat Minister Fayat nog had verklaard dat na bestudering 
van het voorliggend dokument de norl11aL: procedure noest worden 
geuolgd~ ging voorzitter Fanfani ov~r tot het volgende punt 
van de agenda . 

5 . Tunesië en Marokko (dok. S/6-67 i65) . 

De heer Rey deelde mede dat de eerste onderhandelingsronde 
met Tunesië en Marokko in de loop van de maand juli zonder 
Franse waarnemers had plaatsgevonden en dat be ide landen het 
betreurd hadden - hoewel de onderhandelingssfee r 'r.ciendschap
pelijk was geweest - dat in het commerciële domo in nog niet 
onderhandeld kon 1Jvorden over groenten en fruit . Marokko had 
het gesprek ook op de financiële hulp gebracht~ hetgeen volgens 
de Commissie - vvoordvoerder duidelijk maakte dat de Raad niet te 
lang zou kunnen wachten met h~tgeven van .I!directives" op dit 
punt . 

Op 20 september a.s . zouden de onderhandelingen met Tunesië 
en 4 oktober a . s. die met Marokko hervat worden . Deze tweede 
ronde zou niet direct een uitbreiding v.J,n het mandaat nOQdzake 
lijk.maken . Doch een voortzetting in november zou op m02ilijk
heden stuiten als de Raad' in oktober geen mandaat voor wat 
betreft de groenten- en fruitsector verstrekt zou hebben . 
Daarqm nodigde de Corm"üissie de Ra&d uit de Permanent Vertegen
woordigers opdracht te geven in de loop van september een aan
vullend ontwerp- mandaat uitte werken 0ll het stuk van grqenten 
en fruit op basis van het desb8treffende COYJti-:ü ss ie - vnorstel . 
Geen der delegaties reageerde cp deze uitnodiging y zodat voor
zi tter . .Farifani. -kon volstaan met akte te· nemen van· de interven
tie van de heer Rey en hem in het vage vGoruitzicht te laten , 
dat de Permanent Vertegenwoordigers hun studies ter zake zouden 
voortzetten . 

6 . Nederlands verzoek t,ot verhoging van het tariefcontingent 
voor gehydrogeneerde vioolhars (dok. R!786!65) . 

De Raad verklaarde zich akkoord' met--hc·~ -Commissievoorstel tot 
verhoging met 850 ton, nadat Nederland opgeulorkt had dat zijn 
a~~vra~g een grotere verhoging beoogde en dat het zich-de moge 
IlJkheld reserveerde hierop later terug te komen, mocht de thans 
toegekende verhoging niet aan d~Nederlandse behoeften blijken 
te voldoen. 
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7. Diversen. 

Gedopte rijst. 

De Duitse delegatie vroeg aan de Cor!1mis'Jie vrat d8ze dacr . ..L te 
doen in verband met het per 1 septer"~ber afloper ... van de G.ogeliJk
heid dat Duitsland en Nederland eer heffingsverlaging o~ d~~ 
prod~kt kunnen t08passen. De heer .}'Iar:- f hol t ant-/oordde de"t de 
Commissie een voorstel zou doen oW dlt probloem op te lossen. 

_ Handelsbetrekkingen E.E.G. Denemarken. 
. -_.- --

De Duitse delegatie herinnerde aa~ het probleem vaL de han-
delsbetrekkingen E.E.G. - Denemarken en in het bijzonder die 
van Duitsland - Denemarken in verband met de E.E.G,-ontwikkeling. 
Dui tsland vroeg of de Commissie op korte terl:J.ijn haar rapport 
ter zake kon presenteren. De heer Bey antwo~rdde dat dit het 
geval was en dat in de tweede helft van sept8mber dit rapport 
het licht zou zien, zodat de Raad hierover in zijn oktobe r 
zitting kon beraadslagen, 

- Berekening van douanerechten op geknoopte Perzische 
t api ,iten. 

De Duitse delegatie herinnerde aan het belang dat ZlJ hectt 
aan een zo vroeg.mogelijke aanvaarding door de Ge:meens chap van 
de door de Iranezen en door de Bondsrepubliek reeds toegepaste 
be~ekeningswijze voor het belastbare oppervlak der tapijten~ 
De heer Hallstein zegde toe dat desbetreffende Commissievoor
stellen tijdig zullen worden ingediend om de Raad in staat te 
stellen een en ander voor het einde van het jaar te regeleq. 

I. EURATOM . 

2 . Dekking 'lan de civiele atoomaadsprg,kelijkheid van de Gemeen
sch~p voor het cent~um te Karlsruhe (dok . 959/65) . 

De Raad, die constateerde dat alle aanwezige delegaties tot 
goedkeuring neigden, besloot de Secretaris-Generaal op te 
dragen voor dit punt de schriftelijke procedure toe te passen 
met verzoek om antwoord voor:. 15. sep-tember ~ - ... -- _ ... 

11. GEMEENSCHAPPELIJKE VRAAGSTUKKEN . 

2. Voorlopige raming van de Raden 1966 (d 0 k . C 17 5/6 5 ) . 

3. Voorlopige raminD ' van h t '" S C 1966 '" e j~ ••• (dok. R/790/65) . 
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4. Voorlopige raIning van de Controle Commissie 1366 (dolc. 
R/71 0/65). 

Voor deze begrotingen, die in principe werden goedgekeurd 
met de wijzigingen die door het Comité van Pérmanent vertegen
woordigers zijn aanbevolen, zal via de schriftelijke procedure 
een beslissing worden genomen. 

5. Voorlopige raming Hof van Justitie -1966 (dok. R/791/65). 

De Raden besloten tot consultatie van het Hof, nadat door de 
Commissies het voor- ontwerp van hun begroting 1966 zal zijn 
ingediend. Het Budget Comité zal intussen moeten trachten tot 
een eensluidende aanbeveling te komen. 

6 . Voorlopige raming Parlement 1966 (dok. R/7S2/65). 

Er werd besloten in principe tot consultatie over te gaan. 
Ook hier zal het Budget Comité moeten trachten tot eenstemmig
heid te komen. De Secretaris-Generaal van de Raden zal contact 
opnemen met de Secretaris-Generaal van het Parlement over de 
hangende kwesties. 

7. Diversen. 

- Kalender der werkzaamheden. 

Zoals onder 111.2 reeds bericht, zal de voorzitter de Raad 
convoceren voor 7 en 8 oktober. Zulks bevestigde hij bij het 
sluiten der huidige zitting. 


